
In het begin was het Woord,  

het Woord was bij God en het Woord was God.  

Het was in het begin bij God.  

Alles is erdoor ontstaan  

en zonder dit is niets ontstaan van wat bestaat.  

In het Woord was leven  

en het leven was het licht voor de mensen.  

Het licht schijnt in de duisternis en de duisternis heeft 

het niet in haar macht gekregen. 

 

Er kwam iemand die door God was gezonden;  

hij heette Johannes.  

Hij kwam als getuige, om van het licht te getuigen,  

opdat iedereen door hem zou geloven.  

Hij was niet zelf het licht,  

maar hij was er om te getuigen van het licht:  

het ware licht, dat ieder mens verlicht  

en naar de wereld kwam.  

Het Woord was in de wereld,  

de wereld is door hem ontstaan  

en toch kende de wereld hem niet.  

Hij kwam naar wat van hem was, maar wie van hem 

waren hebben hem niet ontvangen.  

Wie hem wel ontvingen en in zijn naam geloven,  

heeft hij het voorrecht gegeven  

om kinderen van God te worden.  

Zij zijn niet op natuurlijke wijze geboren,  

niet uit lichamelijk verlangen  

of uit de wil van een man, maar uit God. 

 

Het Woord is mens geworden en heeft bij ons 

gewoond, vol van goedheid en waarheid, en wij 

hebben zijn grootheid gezien, de grootheid van de 

enige Zoon van de Vader.  

 

Van hem getuigde Johannes toen hij uitriep:  

‘Hij is het over wie ik zei: “Die na mij komt is meer  

dan ik, want hij was er vóór mij!”’  

Uit zijn overvloed  

zijn wij allen met goedheid overstelpt.  

De wet is door Mozes gegeven, maar goedheid  

en waarheid zijn met Jezus Christus gekomen.  

 

Niemand heeft ooit God gezien, maar de enige 

Zoon, die zelf God is, die aan het hart van de Vader 

rust, heeft hem doen kennen. 

 

Johannes 1, 1-18 

De evangelist Johannes stelt Jezus op een 

heel andere manier voor dan Lucas en 

Matteüs. Op zijn eigen wijze schetst hij een 

portret van Jezus. 

 

Woorden kunnen zeer krachtig zijn. Een hard 

woord kan wonden slaan, die een leven 

lang pijn doen. En lief woord kan zacht zijn 

als balsem die de pijnlijkste wonde heelt. 

Geen wonder dat mensen God vaak in 

verband gebracht hebben met het woord. 

 

In het scheppingsverhaal van Genesis 1 

wordt tot 10 keer toe verteld: ‘God sprak’. En 

het woord van God brengt leven voort, dat 

‘goed’ wordt bevonden. Ongetwijfeld heeft 

de evangelist aan dat verhaal gedacht voor 

de inleiding van zijn evangelie: In het begin 

was het Woord, het Woord was bij God en 

het Woord was God. Terwijl vroeger vaak 

ook harde woorden in de mond van God 

gelegd werden, spreekt Johannes een 

andere taal:  In het Woord was leven en het 

leven was het licht voor de mensen.  

 

Johannes kan deze positieve taal spreken, 

omdat hij vertrekt van zijn geloof in Jezus, die 

ons God heeft doen kennen. Heel zijn 

evangelie zal dat geloof verkondigen. Het 

zal ook de lezers uitnodigen om in dat geloof 

te delen. Jezus wordt voorgesteld als volgt: 

Het Woord is mens geworden en heeft bij 

ons gewoond, vol van goedheid en 

waarheid, en wij hebben zijn grootheid 

gezien, de grootheid van de enige Zoon van 

de Vader.  

 

God – het Woord – is als mens bij de mensen 

gekomen. Jezus heeft Gods goedheid en 

waarheid beleefd en uitgestraald. In zijn 

manier van leven en in zijn omgang met 

mensen is de grootheid van God zichtbaar 

geworden. De evangelist maakt duidelijk dat 

Jezus heeft laten zien wie God is: Niemand 

heeft ooit God gezien, maar de enige Zoon 

heeft hem doen kennen. 

 

In een brief spreekt de apostel Johannes in 

dat verband over liefde. Hierin is Gods liefde 

ons geopenbaard: God heeft zijn enige 

Zoon in de wereld gezonden, opdat we door 

hem zouden leven. Niemand heeft God ooit 

gezien. Maar als we elkaar liefhebben, blijft 

God in ons en is zijn liefde in ons ten volle 

werkelijkheid geworden. (1 Johannes 4, 9.12) 

 

In een wereld met veel duisternis, is Jezus het 

ware licht, dat ieder mens verlicht. Sommige 

mensen hebben hem niet ontvangen, maar 

de duisternis heeft het licht niet in haar 

macht gekregen. Johannes verwijst hier naar 

de verrijzenis van Jezus. 

 

Uit zijn overvloed zijn wij allen met goedheid 

overstelpt. De wet is door Mozes gegeven, 

maar goedheid en waarheid zijn met Jezus 

Christus gekomen. Jezus heeft zijn hele leven 

getoond wat die goedheid en die waarheid 

betekenen, niet met grote woorden, niet op 

grond van de wet, maar door zijn manier 

van geloven in God en zijn samen leven met 

mensen. 

 

Kerstmis doet ons stilstaan bij wie Jezus was 

en bij wie Hij vandaag blijft voor ons. Het 

portret dat Johannes schetste doet ons 

nadenken. Als wij Hem ontvangen en in zijn 

naam geloven, worden ook wij kinderen van 

God. Door onze manier van leven kan het 

Woord ook vandaag mens worden en kan 

het Licht schijnen in de duisternis. Onze 

samenleving kan er alleen maar wel bij 

varen. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

God, 

Gij spreekt uw Woord 

tot ieder van ons, 

Gij laat uw Licht 

over ons schijnen. 

 

Wij danken U 

omdat Gij in Jezus 

mens geworden zijt 

en omdat Gij nog steeds mens wordt 

in wie in U geloven. 

 

Wij bidden 

dat uw goedheid 

alle mensen mag overstelpen 

en dat uw waarheid 

alle mensen mag vervullen. 

 

Niemand heeft U ooit gezien, 

maar als wij elkaar liefhebben 

in goedheid en waarheid, 

woont Gij bij ons 

met uw Woord en uw Licht. 

 

Amen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Luc Maes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Johannes 1, 1-18 

 

 

 

 

In het Licht 

van Gods Woord 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Woord en licht 
 

Kerstmis 


